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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen lépéseket tett a Tolna megyei Hiemer-
Jeszenszky kastély megmentéséért?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2021.  májusában  levélben  kerestem meg  Önt  a  Tolna  megyei  Kölesd-  Felsőhídvégen  található
Hiemer-Jeszenszky  kastély  állapotával  kapcsolatban.  Ahogy  ekkor  jeleztem  Önnek,  a
műemlékvédelem alatt  álló épület  olyan rossz állapotba került  a tulajdonos és a vagyonkezelők
felelőtlenségének  következtében,  hogy  jelenlegi  állapotát  tekintve  felmerül  az  épület  teljes
pusztulásának veszélye is.

Írásban is eljuttattam tehát Önnek a probléma részletes leírását a Kölesd-Felsőhídvég 090/4. hrsz.
alatt  található  állami  tulajdonban  lévő,  műemlékvédelemmel  rendelkező  Hiemer-Jeszenszky
kastéllyal és a Nepomuki Szent János kápolnával kapcsolatban.

Az 1760-as években, barokk stílusban épült kastély és a kápolna rohamosan romló állapota miatt,
több  bejelentés  is  érkezett  az  illetékes  hatóságokhoz,  akik  az  ügyben felkeresték  a  tulajdonosi
jogokat  gyakorló  Nemzeti  Földalapkezelő  Szervezetet  (NFA),  akik  az  eljárás  során  megküldött
idézés ellenére sem jelentek meg a helyszíni szemlén.
Ezen felül arról is tájékoztattak, hogy civilek hiába próbálták felvenni a kapcsolatot a tulajdonosi
jogokat  gyakorló  Nemzeti  Földalapkezelővel  és  az  épületek  megmentéséhez  segítségüket
felajánlani, a szervezet válaszra sem méltatta őket.
Személyes látogatásom alkalmával én magam is meggyőződhettem arról, hogy ezeket az egykor
szebb  napokat  látott  műemlék  épületeket  jelenleg  a  teljes  pusztulás  fenyegeti,  a  kastély
megmentéséért tenni kívánó civilek aggodalma tehát megalapozott. Mivel a födém több helyen is
beszakadt, ezért a folyamatos beázások tovább rontják az épület állapotát.
A kastély falait egykor barokkos zsánerképek borították, amelyek a későbbi átfestések alatt még ma



 
is megtalálhatók, ám a folyamatos beázások ezek visszafordíthatatlan mértékű megrongálódásához
vezetnek.
Megkeresésemre adott válaszában (iktatószám: FgF/289/1/2021) egyebek mellett arról tájékoztatott,
hogy  megkereséssel  élt  az  állami  vagyongazdálkodásért  felelős  államtitkár  felé.  Ezt  követően
további tájékoztatás az Ön részéről irányomba nem érkezett, a szóban forgó épületek helyzete pedig
továbbra is változatlan.
Az alábbi kérdésekkel fordulok ezért most Önhöz:

• Milyen lépéseket tett pontosan Miniszter Úr a szóban forgó ügyben a levélváltásunk óta 
eltelt időszakban? Kérem, hogy sorolja fel ezeket az intézkedéseket!

• Kapott-e az ügyben érdemi választ az Ön által felkeresett, állami vagyongazdálkodásért 
felelős államtitkártól? Ha igen, miről tájékoztatta, milyen lépések történtek?

• Az említett épületek állapota változatlan, azonnali beavatkozás hiányában pedig igen 
komoly veszélye van azok teljes pusztulásának. Hajlandó a kormány azonnali lépéseket 
tenni a kastély és a kápolna megmentése érdekében?

Várom válaszát!
üdvözlettel,
 
Dr. Keresztes László Lóránt
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